

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, May 4, 1971

• 1112

[Text]

The Chairman: Gentlemen, perhaps we can begin. It is past the hour.

I would like to take this opportunity of thanking the Vice-Chairman, Mr. Lachance, for looking after the Committee while I was away. I would also like to express to the Committee my pleasure at being back after an enforced absence which was longer than I had expected.

Tomorrow afternoon at 3.30 we will begin our examination of the estimates of the Department of External Affairs, with Mr. A. E. Ritchie, the Under-Secretary of State for External Affairs, as witness.

As you will recall, it was agreed earlier that we would examine the question of the organizational changes within the department at the same time. Next Monday, May 10, it has been proposed that the Subcommittee on International Development Assistance plus any members of the main committee who are interested in that question, meet for the whole day to consider its draft report.

On Tuesday, May 11, we will hear what will likely be the last witnesses in our examination of the first volume of the Foreign Policy papers, the Toronto Progressive Conservative group.

This morning we will hear two important Canadian groups: the Canadian Federation of Agriculture and the Fisheries Council of Canada.

It so happens that both these groups are having their annual meetings in Ottawa this week.

Mr. Charles Munro, President of the Canadian Federation of Agriculture, and several members of his executive, have been kind enough to interrupt their meetings this morning to come over to testify before our Committee.

At 12 o'clock, we will hear from the President of the Fisheries Council of Canada.

As members are no doubt aware, these two associations represent a considerable body of opinion in their respective fields across the country. It is therefore pertinent that we should hear the views of their representatives on the government's foreign policy review.

May I remind members that I may be obliged to interrupt the testimony for a few moments, when we have a quorum, in order that we may proceed to vote on the Defence estimates, which the committee was unable to do before the Easter break. I hope the witnesses will excuse this unavoidable interruption.

Your submission has been circulated to all the members, Mr. Munro. Perhaps you would care to introduce the federation members who have accompanied you and then you could make your introductory statement, after which the members may wish to question you. Mr. Munro.

Mr. Charles Munro (President, Canadian Federation of Agriculture): Thank you, Mr. Chairman and gentlemen. We are happy to have this opportunity to be with you here this morning.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 4 mai 1971

[Interpretation]

Le président: Messieurs, nous allons commencer puisqu'il se fait tard.

Je voudrais remercier le vice-président, M. Lafrance, qui a présidé les séances du comité pendant mon absence. Je suis heureux d'être revenu parmi vous après cette absence involontaire qui a duré plus longtemps que je ne l'avais prévu.

Demain après-midi à 3 h 30, nous entreprendrons l'étude des prévisions budgétaires du ministère des affaires extérieures et nous aurons comme témoin M. A. E. Ritchie, sous-secrétaire d'État aux affaires extérieures.

Vous vous souviendrez que nous avons décidé il y a quelque temps, d'étudier en même temps la question des changements d'organisation du ministère. Le lundi 10 mai prochain, on a proposé que le sous-comité sur l'assistance au développement international et tous les membres du comité principal qui s'intéressent à cette question se réunissent toute la journée pour étudier la rédaction du rapport.

Le mardi 11 mai, nous entendrons probablement le dernier témoin relativement à notre étude du premier volume des communications sur la politique étrangère, soit le groupe progressiste conservateur de Toronto.

Ce matin, nous entendrons deux groupes canadiens importants: la Fédération canadienne de l'agriculture et le Conseil canadien des pêcheries.

Ces deux groupes tiennent leur réunion annuelle à Ottawa cette semaine.

M. Charles Munro, président de la Fédération canadienne de l'agriculture, et plusieurs membres de son exécutif, ont bien voulu interrompre leur réunion ce matin pour comparaître devant notre comité.

À midi, nous entendrons le président du Conseil des pêcheries du Canada.

Comme les membres le savent sans doute, ces deux associations représentent de grands secteurs de leurs domaines particuliers au pays. Il est donc utile que nous entendions les opinions de leur représentant au sujet de la révision de la politique étrangère du gouvernement.

Je signale aux membres du comité qu'il me sera peut-être nécessaire d'interrompre les témoignages pendant quelques instants lorsque nous aurons un quorum pour adopter les prévisions budgétaires de la défense, ce que le comité n'a pas pu faire avant le congé de Pâques. J'espère que les témoins excuseront cette interruption inévitable.

Votre mémoire a été distribué à tous les membres, monsieur Munro. Je vous prie de présenter les membres de la Fédération qui vous accompagnent et vous pourrez ensuite faire une déclaration d'ouverture, après quoi les membres du comité pourront vous interroger.

M. Charles Munro (président de la Fédération canadienne de l'agriculture): Merci, monsieur le président et messieurs. Nous sommes heureux de l'occasion qui nous est donnée de comparaître devant vous ce matin.